



QK2107786

理论 月刊

THEORY MONTHLY

全国中文核心期刊

CSSCI 扩展版来源期刊

RCCSE 中国核心学术期刊(A)

“中国人文社会科学综合评价AMI”核心期刊



2

2021年

总第470期

中国共产党成立 100 周年

- 5·百年大党文化建设的历史经验及现实启示 何利娜
- 15·中国共产党文明属性的基本维度、特征与优势探析 刘志礼 白冰

马克思主义理论与现实

- 27·理论与实践:十月革命后列宁的思想政治教育体系探赜 孙洲
- 37·“锐实力”话语评析:生成、批判及实质 余伟斌
- 48·文化与政治的双重变奏:社会速度研究的基本理路辨析 马希

政治理论与公共治理

- 58·科层运作中的督查机制:惯性、悖论与合理限度 庞明礼 陈念平
- 66·现代治理理念的历史性变迁
——从工业革命到新时代中国特色社会主义 王鸿宇 蓝江
- 75·以人民为中心的行政信访功能论 封蔚然

当代中国马克思主义政治经济学

- 85· 中国经济双循环:现实依据、实践路径与价值意义 姜英华
- 92· 财政金融支农减贫协同效率研究:基于中部六省的时空差异 赵 健

社会与法治

- 101· 论社会记忆对个体记忆的重构
——以失独人群为例 彭扬帆 徐晓军
- 109· 循证社会工作:我国本土语境下理念与实务的融合 谭 磊
- 116· 消费民事公益诉讼的理念重塑与制度展开 孙晨赫
- 125· 渎职犯罪经济损失的内涵检讨与实务认定 刘 冕 康均心

人文新论

- 132· 论王阳明“良知即是易”中的体用关系 钟 纯
- 141· 异态身体的后人类建构及其批判反思 樊 祥
- 151· 汉口重建与袁世凯的长江布局
——兼论洪宪帝制前后的中、英、日关系 商盛阳

5. The Historical Experience and Realistic Enlightenment of the Cultural Construction of the Communist Party of China He Lina
15. A Probe into the Basic Dimensions, Characteristics and Advantages of the Civilization Attribute of the Communist Party of China Liu Zhili et al.
27. Theory and Practice: An Analysis of Lenin's Ideological and Political Education System after the October Revolution Sun Zhou
37. An Analysis on "Sharp Power" Discourse: Generation, Criticism and Essence Yu Weibin
48. The Dual Variation of Culture and Politics: Differentiation and Analysis of the Basic Thinking Path of Social Speed Research Ma Xi
58. Supervision Mechanism in Bureaucratic Behavior: Inertia, Paradox and Reasonable Limit Pang Mingli et al.
66. The Historic Changes of Modern Governance Ideas
—From the Industrial Revolution to Socialism with Chinese Characteristics for a New Era Wang Hongyu et al.
75. People-Centered Administrative Letters and Visits System Feng Weiran
85. China's Economic Dual Circulation: Realistic Basis, Practical Path and Value Significance Jiang Yinghua
92. The Research on the Collaborative Efficiency of Fiscal and Financial Support for Agriculture and Poverty Reduction Based on the Time and Space Differences of Six Provinces in Central China Zhao Jian
101. The Reconstruction of Individual Memory By Social Memory
—Take the Group Who Have Lost Their Only Child for Examples Peng Yangfan et al.
109. Evidence Based Social Work: The Integration of Concept and Practice in the Context of China Tan Lei
116. Concept Remodeling and System Development of Civil Public Interest Litigation in Consumption Field Sun Chenhe
125. The Connotation Review and Practice Confirmation of Economic Loss of Malfeasance Crime Liu Mian et al.
132. On the Relationship between Ontology and Function in Wang Yangming's Proposition "Conscience is Yi" Zhong Chun
141. The Post-Human Construction of Heteromorphic Body and Its Critical Reflection Fan Xiang
151. Reconstruction of Hankou and Yuan Shikai's Layout of the Yangtze River
—On the Relations among China, Britain and Japan during the Reign of Yuan Shikai Shang Shengyang

[敬告作者]本刊不以任何形式收取版面费。

[版权声明]为适应我国信息化建设,扩大本刊及作者知识信息交流渠道,本刊已被国内外文献索引、文摘和全文数据库收录,作者向本刊投稿即被视为同意文章被收录。如作者不同意文章被收录,请在来稿时向本刊声明,本刊将进行适当处理。



主管单位：湖北省社会科学界联合会
主办单位：湖北省社会科学界联合会
出 版：湖北社会科学杂志社
编 辑：《理论月刊》编辑部



扫一扫，关注我们

投稿邮箱：LLYK1@sina.com
投稿电话：027-86776328
咨询电话：027-86776318，027-86776338
国内发行：武汉市邮政局
国内订阅：全国各地邮局（所）
国外总发行：中国国际图书贸易总公司（北京399信箱）
国外发行代号：4919M
刊号：ISSN1004-0544
CN42-1286/C

邮发代号：38-176
广告经营许可证：武工商广字05-59
印刷：武汉鑫佳捷印务有限公司
网址：<http://www.hbskw.com>
办公地址：武汉市东湖路165号湖北省社会科学院5楼
邮政编码：430077
ISSN 1004-0544
出版日期：每月10日
定价：12.00元

